

中国肿瘤临床 2012, Vol. 39 Issue (18): 1342-1345 DOI: 10.3969/j.issn.1000-8179.2012.18.003

基础研究 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[an error occurred while processing this directive] [an error occurred while processing this directive]

幽门螺杆菌上调Bcl-xL基因的表达促进胃癌BGC-823细胞的增殖*

吴莺①,孙海波②,艾宽宽②,李翔③,蒋晓猛①,周红④

①江苏省附属医院消化科(江苏省镇江市212001);②江苏大学;③东台市人民医院消化科;④江苏大学医学基础与医学技术学院

Upregulation of Bcl-xL mRNA Cellular Expression by Helicobacter pylori Leads to the Proliferation of Gastric Cancer BGC-823 Cells

Ying WU¹, Haibo SUN², Kuankuan AI², Xiang LI³, Xiaomeng JANG¹, Hong ZHOU⁴

¹Department of Gastroenterology, The Affiliated Hospital of Jiangsu University, Zhenjiang 212001, China

²Jiangsu University, Zhenjiang 212013, China

³Department of Gastroenterology, Dongtai People's Hospital, Dongtai 224200, China

⁴Department of Clinical Laboratory and Hematology, Jiangsu University, Zhenjiang 212013, China

摘要

参考文献

相关文章

全文: PDF (674 KB) HTML (1 KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS) [背景资料](#)

摘要 目的:探讨幽门螺杆菌(*H. pylori*)对胃癌细胞BGC-823 Bcl-xL基因表达的影响。方法:分别用东、西方型*H. pylori*裂解液处理胃癌细胞,MTT法检测细胞增殖情况,荧光定量PCR法检测细胞Bcl-xL基因mRNA表达水平的变化; Bcl-xL短发夹RNA(short hairpin, shRNA)质粒沉默Bcl-xL基因,MTT法检测胃癌细胞增殖能力。结果:*H. pylori*裂解液处理胃癌细胞24 h后,与对照组相比,处理组均出现细胞的增殖(P 均<0.01),并且东亚型处理组的增殖作用比西方型处理组更明显(P <0.01); Bcl-xL基因的mRNA表达水平也均出现上调(P 均<0.01),东亚型处理组的上调水平比西方型处理组更明显(P <0.01); Bcl-xL shRNA质粒转染胃癌细胞BGC-823后,与对照组、Bcl-xL shRNA阴性对照组相比,细胞增殖受到抑制。结论:*H. pylori*的生物活性物质通过上调Bcl-xL基因的表达促进胃癌细胞BGC-823的增殖,东亚型*H. pylori*的生物活性作用比西方型强。Bcl-xL shRNA质粒在一定程度上可抑制胃癌细胞BGC-823的增殖。

关键词: 细胞增殖 Bcl-xL 幽门螺杆菌 Bcl-xL shRNA质粒 细胞增殖 CagA蛋白分型 Bcl-xL Bcl-xL shRNA质粒 CagA蛋白分型

Abstract. Abstract Objective: This study aims to investigate the effect of *Helicobacter pylori* on the expression of the Bcl-xL gene and its potential effect on human gastric cancer BGC-823 cell lines. Methods: Human gastric cancer BGC-823 cell lines were treated with extracts from East Asian-type and Western-type *H. pylori*. Cell proliferation was evaluated by MTT assay. The mRNA level of Bcl-xL was detected by real-time quantitative PCR. The Bcl-xL-mediated RNA interference technique was employed to inhibit Bcl-xL gene expression and BGC-823 cell proliferation. The mRNA level, Bcl-xL protein expression, and inhibitory percentage of BGC-823 cells were detected by RT-PCR, western blot, and MTT assay, respectively. Results: The proliferation of BGC-823 cells treated with *H. pylori* extract was observed after 24 hours ($P < 0.01$) in relation to the control group. The enhanced cellular proliferation in the East Asian type was higher than that in the Western type ($P < 0.01$). The expression of Bcl-xL mRNA in the groups treated with *H. pylori* extract was significantly elevated (all $P < 0.01$) compared with the control group. Statistical difference in Bcl-xL mRNA expression was also found between the East Asian type group and the Western type group ($P < 0.01$). Bcl-xL shRNA significantly reduced Bcl-xL mRNA and protein expressions as well as BGC-823 proliferation. Conclusion: The biologically active elements in *H. pylori* extract induced the proliferation of gastric epithelial cells by upregulating the expression of Bcl-xL mRNA in human gastric cancer cells. The East Asian-type *H. pylori* showed stronger influence on cell proliferation and Bcl-xL mRNA expression compared with the Western type. This result implies that the East Asian-type *H. pylori* had much more biological activity than the Western type. Moreover, Bcl-xL shRNA inhibited Bcl-xL expression and BGC-823 cell proliferation.

Key words: *Helicobacter pylori* Cell proliferation Bcl-xL Bcl-xL shRNA plasmid *Helicobacter pylori* Type of CagA Cell proliferation Bcl-xL Bcl-xL shRNA plasmid Type of CagA

服务

- [把本文推荐给朋友](#)
- [加入我的书架](#)
- [加入引用管理器](#)
- [E-mail Alert](#)
- [RSS](#)

作者相关文章

基金资助：

*本文课题受江苏省研究生培养创新计划基金（编号：1221270009）和镇江市科技计划项目（编号：SH2007025）资助

通讯作者：吴莺 E-mail: jszjwy@hotmail.com

引用本文：

· 幽门螺杆菌上调Bcl-xL基因的表达促进胃癌BGC-823细胞的增殖*[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(18): 1342-1345.

. Upregulation of Bcl-xL mRNA Cellular Expression by Helicobacter pylori Leads to the Proliferation of Gastric Cancer BGC-823 Cells[J]. Chinese Journal of Clinical Oncology, 2012, 39(18): 1342-1345.

链接本文：

http://118.145.16.228:8081/Jweb_zgzllc/CN/10.3969/j.issn.1000-8179.2012.18.003 或 http://118.145.16.228:8081/Jweb_zgzllc/CN/Y2012/V39/I18/1342

没有本文参考文献

- [1] 赵妍蕊,宋丰举,张丽娜,郑 红,陈可欣. **IQGAP1**在乳腺癌中的表达及意义[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(9): 555-558.
- [2] 张曦文,田文霞,王晓飞,唐 浩,党微旗,陈婷梅. **HC-NPs对RAW264.7-4T1共培养体系中乳腺癌细胞增殖及凋亡的影响**[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(9): 536-539.
- [3] 王 妍,周建奖,谢 渊,赵 艳,陈 娴,李 毅. 氯离子通道蛋白及 β -肌动蛋白基因在人胃癌组织中的表达[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(4): 201-204.
- [4] 程 艳,姚 丽,崔金全. **TS和PCNA与子宫内膜癌的相关性研究**[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(16): 1192-1195.
- [5] 刘勇刚,陈汝福,于新发,周成宇,李志花. 阻断**NF- κ B信号通路**对人肝门部胆管癌细胞**QBC939**增殖的影响[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(15): 1065-1068.
- [6] 周梅恺,赵 娜,叶玉伟,陈兆峰,李 强,周永宁. **Notch1 Jagged1和COX-2蛋白**在胃癌中的表达及相关性研究[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(15): 1082-1086.
- [7] 陈晖,王承党,庄则豪,吴婷,陆崇,李文清,陈玉丽. **II A分泌型磷脂酶A2**在胃癌中的表达及其与微血管形成的关系[J]. 中国肿瘤临床, 2011, 38(23): 1435-1438.
- [8] 卓长华,应敏刚,梁寒,臧卫东,陈路川. 胃黏膜相关淋巴样组织淋巴瘤**42**例临床分析[J]. 中国肿瘤临床, 2011, 38(13): 797-800.
- [9] 李世霞. **292**例体检者幽门螺杆菌检测结果分析[J]. 中国肿瘤临床, 2011, 38(11): 654-655.

友情链接



版权所有 © 2013 《中国肿瘤临床》编辑部

地址：天津市河西区体院北环湖西路肿瘤医院内 300060

电话/传真：(022)23527053 E-mail: cjco@cjco.cn cjcotj@sina.com 津ICP备1200315号